
Напередодні Дня Неза-
лежності України Гене-
ральною дирекцією з 
обслуговування інозем-
них представництв 
(ГДІП) спільно з ГО «Сто-
личні ініціативи» була 
організована презентація 
Всеукраїнського фестива-
лю «Парад вишива-
нок-2013», що відбувся в 
Києві. Послам і диплома-
тичним працівникам 
посольств Азербайджану, 
Болгарії, Греції, Грузії, 
Данії, Естонії, Єгипту, 
Індії, Іраку, Ірану, Куби, 
Латвії, Малайзії, Пакиста-
ну, Південно-Африкан-
ської Республіки, Румунії, 
Узбекистану було пред-
ставлено символ цьогоріч-
ного параду – арт-об’єкт 
«Диво-птах», розписаний 
майстрами Львівщини за 
ескізом юної дрогобичан-
ки Софії Бойко. На День 
Незалежності 20 таких 
диво-птахів із різних 
областей України злетіли-
ся до Києва на урочистос-
ті.

Окрім презентації гос-
тям влаштували цікаву 
екскурсію територією 
приватної садиби, де 
можна було побачити 
дерева, привезені з усього 
світу та висаджені посла-
ми Франції, Німеччини, 
Іспанії, Японії, Канади, 
Італії, Кореї, Великої Бри-
танії, відомими україн-
ськими діячами. Почесні 
гості поповнили зелену 
колекцію, особисто виса-
дивши нові рослини. 

Протягом дня працюва-
ли майстер-класи зі ство-
рення ляльок-мотанок, що 
з прадавніх часів вважали-
ся сакральними оберега-
ми; народної вишивки з 

відтворенням дерева 
життя або дерева роду; 
ліплення вареників із 
вишнями, де кожен охо-
чий міг перевірити свої 
кулінарні здібності. На 
завершення гості презен-
тації поділилися з наши-
ми кореспондентами свої-
ми враженнями та висло-
вили святкові побажан-
ня…

Красімір Мінчев, Над-
звичайний і Повноваж-
ний Посол Республіки 
Болгарія 

Болгарія та Україна 
завжди були близькими. І 
сьогодні наша дружба міц-
нішає в усіх відношеннях. 
Усе більше проявляється 
інтерес до інвестицій в 
українську економіку з 
боку болгарських підпри-
ємств. Приємно, що укра-
їнці відкривають для себе 
Болгарію, повертаючись 
звідти не лише засмагли-
ми, а й переповненими 
добрими враженнями. 
Україну я встиг полюбити 
за 5 років навчання тут, 
згодом 4 роки працюючи 
військовим аташе. До речі, 
у вас проживає багато 
моїх співвітчизників, і я 
дуже вдячний вашій дер-
жаві за те, що болгари тут 

мають можливість з одно-
го боку бути повноцінни-
ми громадянами України 
та працювати на її благо, з 
іншого – спілкуватися 
рідною мовою, не забува-
ти свої звичаї. Скажімо, у 
Болградському районі на 
Одещині я був вражений 
умовами та можливостя-
ми, які не утискають 
людей іншого етносу, біль-
ше того – дають змогу 
приносити користь Укра-
їнській державі. 

Кожна зустріч, яку орга-
нізовує ГДІП, спонукає до 
таких роздумів. І я високо 
ціную зусилля Гендирек-
ції і особисто її керівника 
Павла Кривоноса, спря-
мовані на те, щоб посли 
різних країн відчували 
себе бажаними на україн-

ській землі. Це, безумов-
но, сприяє кращій роботі й 
активнішому розвиткові 
відносин між державами. 
Із Днем Незалежності 
всіх!

Аргіта Даудзе, Надзви-
чайний і Повноважний 
Посол Латвії 

Дуже приємно цей день 
провести на природі і 
бачити, як ініціатива при-
ватної особи, хобі якої – 
садівництво, втілюється в 
життя. Щодо самої зустрі-
чі, це – чудова можливість 
краще пізнати один одно-
го у вільній атмосфері й 
ознайомитися з традиція-
ми українського народу, 
відчути, як вони погли-
блюються та розвивають-
ся. Генеральний директор 
ГДІП Павло Кривонос 
щоразу зі своєю командою 
готує для нас щось нове. 
Йому подобається дарува-
ти свято іншим, мені так 
здається. Тож, у такому 
гарному настрої, перш за 
все, я хочу привітати всіх 
українців із Днем Неза-
лежності. Це – радість для 
всіх, хто живе тут і хто 
приїхав сюди у справах 
або на гостину. Я є послом 
уже півтора року і завжди 
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щиро радію вашим успі-
хам. Думаю, що Латвія й 
Україна надалі розвивати-
муться в одному напрямі 
та розділять можливості й 
цінності Європи. Для 
цього ми й працюємо пліч-
о-пліч.

Акбар Гасемі Алібаді, 
Надзвичайний і Повно-
важний Посол Іраку 

Вітаю всіх зі святом – 
Днем Незалежності! Це – 
найважливіший день для 
кожного громадянина 
країни. Я бажаю вам 
подальшого розвитку, 
миру, успіхів у всіх напря-
мах.

Бачимо, що за останній 
рік відносини між Іраком 
та Україною добре розви-
ваються. Особливо поміт-
но це було після візиту 
пана Міністра закордон-
них справ України до Баг-
дада. Красномовно це під-

твердив і нещодавній 
візит в Україну Міністра 
торгівлі Іраку. Він зустрі-
чався з Міністром аграр-
ної політики та Міністром 
економічного розвитку і 
торгівлі України, ознайо-
мився з роботою низки 
українських підприємств. 
Зважаючи на це, розумі-
єш, чому два роки тому 
товарообіг між Іраком та 
Україною становив 243-

260 млн. дол., а на кінець 
минулого року сягнув 900 
млн. доларів. Гадаю, що ця 
цифра зростатиме й нада-
лі. Сьогодні хотілося б 
подякувати організаторам 
за такий прекрасний при-
йом і цікаву екскурсію. 
Щоразу це дарує нам гар-
ний настрій і нові сили 
для роботи. Те, що ми 
бачили тут, – це справжнє 
мистецтво. На нові сюрп-
ризи, які готує для нас 
ГДІП, чекаємо з нетерпін-
ням.

Корнел Іонеску, Над-
звичайний і Повноваж-
ний Посол Румунії 

Ці зустрічі відрізняють-
ся своєю невимушеністю. 
І те, що організатори 
піклуються, щоб вони 
були якомога регулярні-
шими, щоб ми спілкува-

лися між собою в такій 
атмосфері свята, заслуго-
вує подяки. Тим більше, 
що на таких зустрічах 
присутні працівники 
МЗС, Дипакадемії та 
інших українських уста-
нов. Ми маємо можли-
вість розширювати коло 
знайомств, обговорювати 
певні питання. Як на мене, 
це поєднання приємного з 
корисним. «Десять із плю-
сом» ГДІП за десятибаль-
ною шкалою і єдине поба-
жання: «Так тримати!» 
Бажаю Україні удачі, 
наполегливості та послі-
довності на шляху до 
Євросоюзу. Маю надію, 
що після вільнюського 
саміту ми продовжимо 
цей діалог. 

ПОЛІТИКА
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Андрій Олефіров, 
заступник Міністра 
закордонних справ Укра-
їни - керівник апарату 

Країна відзначає День 
Незалежності – День 
свого народження. Тут я 
народився. Надзвичайно 
люблю свою країну і маю 
честь їй служити. Як будь-
яка людина, у ці дні при-
гадую лише щось хороше і 
вболіваю за майбутнє 
своєї Вітчизни. Щодо 
наших євро прагнень, 
упевнений на сто відсо-
тків – вони здійсняться. 
Ми над цим працюємо і 
віддаємо цьому своє 
життя. Сьогоднішня 
зустріч дуже важлива з 
позицій підтримання тра-
дицій дипломатії, яке 
виявляється в неформаль-
ному спілкуванні. Розмо-
ви тут ведуться не лише 
про відпочинок, а й про 
роботу. І такі відносини 
завжди надзвичайно 
корисні та довірчі.

Сергій Шутенко, дирек-
тор Департаменту персо-
налу МЗС України

Є така класична фраза: 
«Дипломатія на 80 від-
сотків складається з пер-
сональних контактів і 
лише на 20 – з контенту», 
тобто того, що обговорю-
ватиметься. Розбудова 
персональних контактів 
найкраще відбувається 
саме на таких заходах. 

Теплі та дружні відносини 
потім стають у нагоді й 
нам як працівникам 
Міністерства закордонних 
справ України, і диплома-
там посольств, які в цих 
заходах беруть участь. 
Тому я відзначив би нео-
ціненний вклад Павла 
Кривоноса у справу роз-
будови неофіційної 
дипломатії. Вона прино-
сить серйозні результати в 
офіційних зустрічах і від-
повідних документах, що 
згодом готуються та під-
писуються. Зі святом вас!

Микола Кулінич, рек-
тор ДАУ при МЗС Украї-
ни

Найголовніше, що така 
дружня атмосфера, лег-
кість у спілкуванні, кор-
поративний дух відкрива-
ють нові можливості в 
комунікації дипкорпусу, 
послів. Так приходить 
досвід. І усвідомлюєш, що 
з кожним Днем Незалеж-
ності, мимоволі мудріша-
ючи на рік, ти пред-
ставляєш уже не дер-
жаву-підлітка. Три-
ває період змужнін-
ня. Хоча за європей-
ськими масштабами 
ми ще доволі молода 
держава. Кожен 
наступний рік – це 
ще один етап, коли 
не лише підбиваєш 
підсумки, а й мірку-
єш – що слід зробити 

надалі. Адже день наро-
дження держави – це наше 
спільне свято. Тому й 
варто задуматися – що ти 
зробив за рік, який минув, 
що вдалося й не вдалося. 
Час теж працює на держа-
ву. Тому незважаючи на 
труднощі становлення та 
змужніння молодої країни 
на європейському конти-
ненті, завжди дивишся на 
друзів, які тобі допомага-
ли. І завжди маєш думати: 
а що ти можеш зробити як 
громадянин своєї держави 
для сусідів. Корисно про 
це пам’ятати.

Олена Добруцька, 
художниця, господиня 
садиби 

Уже протягом десяти 
років ми з чоловіком про-
водимо такі зустрічі «без 
краваток». У нас давно 
виникла ідея показати 
дипломатам, що люди в 
Україні не тільки працю-
ють, а й вирощують квіти, 
вирощують сад, що ми 

дуже гостинні, що ми 
піклуємося про природу; 
любимо працювати на 
землі, прикрашати цю 
землю. Хочеться інозем-
цям показати, які ми є 
насправді. 

Ігор Добруцький, Голо-
ва громадської організа-
ції «Столичні ініціативи», 
господар садиби 

Зустріч із працівниками 
дипкорпусу в нашому 
саду організована не 
випадково. Адже я є голо-
вою ради випускників 
Дипломатичної академії. 
Тож за родом своєї діяль-
ності міцно пов’язаний із 
тим, що робить МЗС, 
Дипакадемія, ГДІП. Це 
допомагає на наших пре-
зентаціях способу життя 
України й українців. І, як 
на мене, немає нічого кра-
щого та більш життє-
ствердного в цьому плані, 
аніж посадити дерево на 
знак дружби та взаємопо-
ваги. Саме так вчинили 

свого часу посли 
Японії, Німеччини, 
Італії та інших країн. 
Ці люди вже працю-
ють в інших місцях, а 
їхня енергетика живе 
тут, в Україні. 

Юлія ВАЛЄЄВА, 
Володимир 
СЕМЕНОВ

Фото Антона 
ЄСИПЕНКА
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